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تجارت  وزیر سابق  معاون 
از عملکرد ســتاد  و صنعت 
تنظیم بازار در شــروع سال 

94 انتقاد کرد.
در  ضیغمــی  محمدعلــی 
گفت وگو با نســیم اظهــار کرد: 
ستاد تنظیم بازار بالاترین مرجعی 
اســت که می توانــد در خصوص 
تنظیم بــازار کالاهای اساســی 
تصمیم گیــری کنــد و باید فرا 

دستگاهی عمل کند.
ضیغمی با اشاره به اختلافات 
جهــاد  وزارت  میــان  موجــود 
کشــاورزی و وزارت صنعت بیان 
کــرد: اختلاف نظر بیــن وزارت 

صنعت و کشــاورزی در ســتاد 
تنظیم بازار طبیعی اســت و در 
گذشــته هم وجود داشته است، 
اما بهتر اســت که تصمیماتی که 
بازار  در کمیســیون های تنظیم 
گرفته می شود کارشناسی تر باشد 
تا خروجی آن ها در ستاد تنظیم 
بــازار بتواند مشــکلات تأمین و 
توزیع کالاهای اساســی مردم را 

برطرف کند.
وی در پاسخ به این سؤال که 
وزارت جهاد کشاورزی ادعا می کند 
که ابزار لازم برای تنظیم بازار در 
اختیــار ندارد، عنوان کرد: قبل از 
این هم تنظیم بازار بر عهده وزارت 

صنعت، معدن و تجارت بود، اما در 
تنظیم بازار مسئله اصلی، مسئله 
تأمین کالاهاست و تأمین کالا هم 
به موجودیت کالاها مربوط می شود 
یعنی تولید داخل بعلاوه واردات 
که در حال حاضر در اختیار یک 

وزارتخانه تولیدی است.
معــاون وزیر ســابق تجارت 
با بیــان این مطلب کــه »وقتی 
تنظیم بــازار در اختیــار وزارت 
جهاد کشــاورزی باشــد مشکل 
خواهیم داشت« گفت: وزارت جهاد 
کشاورزی یک نهاد تولیدی است 
که در خصوص تأمین کالاها تمام 
وظایف را در اختیار ندارد، بنابراین 

قانون انتزاع مشکلی را در زمینه 
تنظیم بازار حل نکرد.

ضیغمی بــا انتقاد از وضعیت 
موجــود تنظیم بازار در کشــور 
تصریح کرد: در حــال حاضر در 
انجــام وظایف مربوط به مدیریت 

بازار جزیره ای نگاه می شود.
وی خاطرنشان کرد: در حال 
حاضر هرج و مرج در تنظیم بازار 
به وجود آمده به شکلی که وزارت 
صنعت تنها به فکر بازار اســت و 
وزارت جهاد کشاورزی بدون توجه 
به بازار و تبعات گران شــدن کالا 

تنها جانب تولید را می گیرد.
معاون وزیر سابق تجارت گفت: 

این نگاه ها مشکل ساز شده و اجازه 
گرفته شدن تصمیم به هنگام و به 
موقع درســت را از تصمیم گیران 

می گیرد.
ضیغمی تصریح کرد: ســتاد 
تنظیم بازار باید در نهاد ریاســت 
جمهوری باشــد که حــرف بازار 
و تولیــد کننده را بشــنوند، بعد 

تصمیم گیری کند.
وی با انتقــاد از نادیده گرفته 
شــدن جایگاه مصرف کننده در 
ستاد تنظیم بازار به نسیم یادآور 
شد: در حال حاضر مصرف کننده 
تریبون مشخصی در ستاد تنظیم 
بازار ندارد و اگر حرف تولید کننده 

و بازار در این جلســات شــنیده 
می شــود، متأســفانه کرسی که 
صرفاً منعکس کننده حرف مصرف 
کننده باشد در ستاد تنظیم بازار 

وجود ندارد.
گفت:  تجارت  معاون ســابق 
انجمن های حامی حقوق مصرف 
کنندگان باید در ستاد تنظیم بازار 
حاضر شوند تا حرف مصرف کننده 

هم شنیده شود.
ضیغمــی در پایان بیان کرد: 
اگر تصمیمات بخشی و جزیره ای 
از دســتگاه ها دور شود می توانیم 
امیدوار باشیم وضعیت بازار بهتر 

شود.

مشاور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تأکیدکرد یک ریال از 
بودجه بخش تعاون تخصیص داده نشده است.

به گزارش خبرگزاری فارس، منوچهر یزدانی مشاور وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی در جریان برگزاری نشست هم اندیشی تعاونگران که مدیران 
کل تعاون استانها در آن حضور دارند، با اشاره به اینکه تعاونی ها تا پیش 
از انقلاب اســلامی ابزاری برای اعمال سیاست های دولت بوده اند، گفت: 
تعاونی های توزیعی برای توزیع کالاهای دولتی و تعاونی های مسکن برای 

حمایت از اقشار مختلف انجام وظیفه می کردند.
وی افزود: پس از انقلاب دو نوع تفکر ایجاد شد که برخی تأکید داشتند 
تعاونی های توزیعی رشد کنند و برخی از رشد تعاونی های تولیدی حمایت 
می کردند؛ یعنی تعاونی های تولیدی با محوریت قانون تجارت و تعاونی های 

توزیعی به دلیل چسبندگی به سیاست های دولتی ایجاد شود.
یزدانــی با تأکید بر اینکه مفهوم تعاون در میان مســئولان حتی در 
دوره ای رئیــس جمهور درک نکرده بود، افــزود: 2200 میلیارد دلار از 
گردش مالی 300 تعاونی فعال دنیا وجود دارد و باید گفت 500 شرکت 

برتر شاهد حضور 15 تعاونی هستند.
مشاور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه با وجود سهم پایین 
تعاون جهانی در اقتصاد دنیا )زیر 5 درصد( 15 شــرکت تعاونی در میان 
500 بنــگاه اقتصادی برتر دنیا حضور دارند، تصریح کرد: حتماً تعاونی ها 

در تعامل یکدیگر امکان دستیابی به اهداف بزرگتر را خواهند داشت.
یزدانــی تأکید کرد: 300 تعاونی فعال دنیا قدمتی 40 ســاله دارند، 
بنابراین با این قدمت کم به موفقیت بزرگی دست یافته اند. یزدانی با اشاره 
به اینکه یک دینار از محل واگذاری ها به بخش تعاون تخصیص پیدا نکرد، 
گفت: طبق سیاست ها قرار بود 30 درصد از منابع حاصل از واگذاری ها به 
این بخش تخصیص یابد تا توسعه و سهم تعاون در اقتصاد پیگیری شود.
وی گفت: تا پایان برنامه چهارم توسعه کشور باید سهم تعاون در اقتصاد 
به 15 درصد و تا پایان برنامه پنجم به 25 درصد می رســید، اما اکنون 
پیشنهاد سهم 15 درصدی تا پایان برنامه ششم به مجلس ارائه شده است.

یزدانی با اشــاره به اینکه در صورت عدم ایجاد تحول تا پایان برنامه 
ششــم و حتی هفتم، به 25 درصد از اقتصاد توســط تعاونی ها نخواهیم 
رسید، تأکید کرد: اگر اعتماد مسئولین، رئیس جمهور و معاون اول جلب 

نشود، کاری از پیش نخواهد رفت.
مشاور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با انتقاد از عدم تخصیص کامل 
بودجه وقت تعاون تصریح کرد: طبق بودجه هر ساله 550 میلیارد تومان 
اعتبار در نظر گرفته می شود، اما حتی یک ریال تخصیص داده نشده است.

وی گفت: باید از بعد درونی تعاونی ها تقویت شــود، بنابراین با وجود 
تعداد کثیری از تعاونی ها باز هم به تعداد انگشتان دست، فروشگاه مجهز 

تعاون در کشور نداریم.

نماینده مردم تهران، جزئیات 
جدیدی از رانت 2 میلیارد دلاری 
در واردات کالاهای اساســی را 

اعلام کرد.
به گزارش مهر، احمد توکلی در 
گفت وگوی ویژه خبری شــبکه دوم 
سیما درباره رانت 2 میلیارد دلاری دو 
شرکت برای واردات کالاهای اساسی 
گفت: رانت اینجا پیدا شد که دولت 
تصمیم گرفت ارزی را که برای مهار 
آبهای مرزی اختصاص داده شــده 
بود، برخلاف قوانین و با تصور کمک، 
بــه افزایش ارزی یا ذخیره ســازی 
کالاهای اساسی اختصاص دهد، زیرا 
فکر می کردند به این ترتیب پول از 
بــازار جمع و از بانک مرکزی گرفته 
می شود؛ در نتیجه تصمیم گرفتند 
پول را به دو شــرکت که سهام آن 

صددرصد دولتی باشد، بدهند.
وی افــزود: این امــر با دو ماده 
از مواد قانون ضدانحصار نمی خواند 
از جملــه ماده 8 کــه می گوید هر 
امتیازی که دولت برای شرکت های 
دولتی قائل می شــود باید قبلا برای 
شــرکت های خصوصی قائل شــده 
باشد و همچنین اگر موجب اخلال 
در بازار شــود با ماده 52 قانون نیز 

سازگار نیست.

در پاسخ به این گفته عبدالمهدی 
وزارت  برنامه ریزی  بخشنده، معاون 
جهاد کشــاورزی با بیان اینکه عدد 
و رقم هایی که اعلام شــده اســت، 
صحیح نیســت، گفت: مقام معظم 
رهبری اجــازه فرمودند یک و نیم 
میلیارد دلار برای 550 هزار هکتار 
از اراضی اســتان های خوزســتان و 
ایلام اختصاص دهیم و نیم میلیارد 
دلار هــم برای 46 هــزار هکتار از 
اراضی دشــت زابل استان سیستان 

و بلوچستان اختصاص یافته است.
معاون برنامه ریزی وزارت جهاد 
کشــاورزی افــزود: مدیران ارشــد 
اقتصادی دولت، ســازمان مدیریت 
و برنامه ریزی، بانک مرکزی و رئیس 
دفتــر رئیس جمهور همــه به این 
جمع بندی رسیدند برای اینکه پول 
پرقــدرت وارد بازار نشــود، این ارز 
را کــه عمدتا در خــارج از مرزهای 
ایران و در کشورهای مختلف است، 
صرف واردات ذخایر راهبردی مورد 
نیاز کشــور همچون ذخایر غذایی 
گندم، برنج و جو کنند و بخشــی را 
برای نهاده های دامی واسط تولید در 
اختیار شرکت های دولتی قرار دهند 
و پس از واردات ریال آن را به حساب 

دولت بریزند.

بخشــنده افــزود: کل این پول 
برای سال گذشــته 2 میلیارد دلار 
بوده است اما چون این تخصیص ارز 
عملا از شــهریور و اواخر مهر شروع 
شد، آنچه که این شرکتها توانسته اند 
دریافت کننــد، 810 میلیون دلار 

بوده است.
وی با بیان اینکه بانک مرکزی 
810 میلیــون دلار تخصیص داده 
و همــه کارها به صورت شــفاف و 
قانونمند انجام گرفته اســت، گفت: 
کل مجمــوع واردات دو شــرکت 
نهاده هــای دامی جاهد و شــرکت 
تحقیقات انرژی کمتر از 140 میلیون 

دلار بوده است.
بخشــنده اظهار داشت:  مقدار 
ذرتی که این شرکت ها وارد کرده اند، 
کمتــر از 3 درصــد و در بخش جو 
حدود 2 درصد نیاز کشور است که 

این به معنای انحصار نیست.
وی افزود: 40 شرکت خصوصی 
دیگر وجود دارد که واردکننده بیش 
از 90 درصد نیاز کشور است که همه 
آنها از طریق دولت از بانک مرکزی 
ارز مرجع گرفته اند و عمده جو، ذرت 
و کنجاله از طریق بخش خصوصی 

وارد شده است.
در ادامه توکلی گفت: اینکه ما به 

ذخایر استراتژیک نیاز داریم، حرف 
درســتی است ولی شرکت هایی که 
مســئول تامین ذخایر استراتژیک 
هســتند، دو شــرکت دولتی دیگر 
هستند که شرکت بازرگانی دولتی 
بــرای تامین شــکر، روغن و گندم 
و شرکت پشــتیبانی امور دام برای 

تامین کنجاله، ذرت و جو است.
این نماینده مجلس اضافه کرد: 
در اساسنامه شرکت جهاد تحقیقات 
آب و انــرژی نیامده اســت که این 
شرکت می تواند به واردات کنجاله، 
ذرت و جو بپردازد، زیرا در شــش 
هفت سال گذشته پروژه های درجه 
یک آن کم شــده بــود در عمل به 
واردات پرداخت که این کار اشتباه 

است.
توکلــی با بیــان اینکه موضوع 
این اســت که ما این پــول را برای 
امــر مهمی همچــون آبهای مرزی 
گرفته ایم، گفت: تا چند سال آینده بر 
آبهای مرزی قواعد بین المللی حاکم 
و استفاده از این آبها تابع این قواعد 
می شــود و ممکن اســت حقوق ما 
ضایع شو، بنابراین دولت به درستی 
برای اجرای این طرح ها عجله داشت 
و کار بسیار مثبتی بود که به دولت 
اجازه داده شد این طرح را اجرا کند.

در ادامــه معــاون برنامه ریزی 
وزارت جهاد کشــاورزی اظهار کرد: 
در برنامه ای که خدمت مقام معظم 
رهبری دادیــم، گفتیم که عملیات 
اجرایی این مقــدار هکتار از اراضی 
را در چهار سال به اتمام می رسانیم.

بخشنده با اشاره به اینکه دولت 
شیوه نامه ای مصوب و در آن نحوه 
تبدیل این ارز را به ریال مشــخص 
کرده اســت، گفت: از همین محل، 
این شــرکتها 20 درصــد را هنگام 
گشــایش ارز و بقیه را ظرف سه تا 
شش ماه می دهند، ضمن آنکه اکنون 
شرکت های دولتی هستند که ظرف 
سه ماه همه پولشان را واریز کرده اند.

بخشنده با بیان اینکه از همین 
محل تاکنون نزدیک به هزار میلیارد 
تومان بخش ریالی آن واریز شــده 
است، گفت: ساخت پروژه ها با سرعت 
ادامه پیدا می کنــد و هیچ کمبود 
ریالی نیســت و ایــن از اختیارات 

دولت است.
وی انحصاری بودن عمل وزارت 
جهاد کشاورزی را رد کرد اما توکلی 
پاســخ داد: وزارت جهاد کشاورزی 
بیانیه داد و صادقانه مطلب را پذیرفت 
و ســعی کرد توضیح دهد که جای 
تشکر دارد. با دادن این بیانیه آقایان 

قبول دارند که کار اشکال دارد.
نماینده مــردم تهران، تصمیم 
اتخاذ شــده را موجــب انحصار و 
اخلال در بازار دانست. در همین حال 
احمد توکلی نماینده مردم تهران در 
مجلس شورای اسلامی خبر داد که 
شنبه شب 15 نماینده امضاکننده 
نامه واردات انحصاری 2 میلیاردی با 
معاون اول رئیس جمهور جلسه دارند 
تا دفاع دولت از عملکردش را بشنوند.
گفتنی است چند روز پیش 15 
نماینده مجلس درباره تصمیم دولت 
در زمینه واردات دو میلیارد دلاری به 
شکل انحصاری از سوی دو شرکت 
دولتی بــرای رئیس جمهور نامه ای 
ارسال کردند. در این نامه آمده بود 
که به 10 شــرکت از جمله شرکت 
فرآورده های دامی جاهد و شــرکت 
تحقیقات آب و انرژی اجازه واردات 
نهاده های دامی داده شده است در 
دامی  نهاده های  واردات  حالی کــه 
توسط 25 شــرکت انجام می شود. 
رئیــس اتحادیه واردکنندگان دام و 
طیور ایران اعلام کرد که شــرکت 
فرآورده هــای دامی جاهد وابســته 
به وزارت جهاد کشــاورزی است اما 
به عنــوان بخش خصوصی اقدام به 

واردات نهاده های دامی می کند!

براساس گزارش مرکز آمار قیمت خرید و فروش هر متر مربع 
زمین در کشور در حالی 6/9 درصد افزایش یافته که بخش زمین 

و مسکن در رکود به سر می برد.
به گزارش مرکز آمار ایران اطلاعات قیمت و اجاره مســکن در نقاط 

شهری کشور در نیمه اول سال 93 منتشر شد.
براین اســاس متوســط قیمت خرید و فروش هر متر مربع زمین یا 
زمین ســاختمان های مســکونی کلنگی معامله شده از طریق بنگاه های 
معاملات ملکی در کل کشــور 7248 هزار ریال بوده است که نسبت به 
دوره مشابه سال قبل 6/9 درصد افزایش داشته است، در میان استان های 
کشــور، بیشترین متوســط قیمت خرید و فروش یک متر مربع زمین یا 
زمین ســاختمان های مســکونی کلنگی معامله شده 38771 هزار ریال 
در اســتان تهران و کمترین آن 583 هزار ریال در اســتان کهگیلویه و 

بویراحمد بوده است.
همچنیــن کمترین میزان قیمت خرید و فروش یک متر مربع زمین 
یا زمین ساختمان های مسکونی کلنگی، مربوط به استان یزد با 50 هزار 
ریال و بیشــترین میزان آن در اســتان تهران با 219770 هزار ریال به 

دست آمده است.
متوسط قیمت خرید و فروش هر متر مربع زیربنای مسکونی معامله 
شده از طریق بنگاه های معاملات ملکی در سطح کل کشور 14330 هزار 
ریال بوده است که نسبت به دوره مشابه سال قبل 1/3 کاهش درصد داشته 
است. مقایسه متوسط قیمت خرید و فروش هر متر مربع زیربنای مسکونی 
در میان اســتان های کشور نشان می دهد که بیشترین آن 33690 هزار 
ریال در استان تهران و کمترین آن 1791 هزار ریال در استان کهگیلویه 

و بویراحمد بوده است.
از ســوی دیگر، کمترین قیمت خرید و فروش هر متر مربع زیربنای 
مسکونی در معاملات انجام شده در این دوره مربوط به استان خوزستان 
با 63 هزار ریال و بیشترین میزان آن متعلق به استان تهران با 223017 

هزار ریال بوده است.
متوســط اجاره ماهانه به علاوه سه درصد ودیعه پرداختی برای اجاره 
یک متر مربع زیربنای مســکونی از طریق بنگاه های معاملات ملکی در 
ســطح کل کشور 73003 ریال بوده است که نسبت به دوره مشابه سال 
قبل 8/9 درصد افزایش داشته است. در میان استان های کشور بیشترین 
متوســط اجاره ماهانه به علاوه سه درصد ودیعه پرداختی برای اجاره هر 
متر مربع زیربنای مســکونی معامله شده 16/357 ریال در استان تهران 

و کمترین آن 188/5 ریال در استان چهارمحال و بختیاری بوده است.
همچنین، کمترین اجاره ماهانه به علاوه ســه درصد ودیعه پرداختی 
برای اجاره هر متر مربع زیربنای مســکونی این دوره مربوط به اســتان 
قزوین با 1667 ریال و بیشترین آن مربوط به استان تهران با 899870 

ریال بوده است.
گفتنی است افزایش 6/9 درصدی قیمت خرید و فروش هر متر زمین 
نسبت به دوره مشابه سال قبل )92( در حالی بوجود آمده که بخش زمین 

و مسکن در رکود به سر می برده است.

دولت  تدابیر  ادامــه  در 
یازدهــم بــرای حمایت از 
محرومین رئیس اتاق اصناف 
ایران از حذف احتمالی یارانه 

نان تا 3 ماه آینده خبر داد.
علی فاضلی در گفت وگویی با 
اعلام خبر حذف احتمالی یارانه 
نان تا 3 ماه آینده در توجیه این 
باید  اقدام دولت روحانی گفت: 
به این ســمت حرکت کنیم، تا 
نان به صــورت غیر یارانه ای در 
کل جامعه توزیع شود، چرا که 
یارانه در این بخش به نانوایی ها 
جز ایجاد رانت غیر معقول چیزی 
در پی ندارد. مضاف بر آنکه دولت 
بودجه ای را برای کاهش قیمت 
نان در نظر می گیرد، اما در این 

بین برخی نانوایی ها با فروش آرد 
یارانه ای به قنادی ها و نانوایی های 

آزادپز تمام این زحمات را هدر 
می دهند.

وی تصریح کرد: در عین حال 
هدف ما در کنار قیمت معقول 

حفظ کیفیت نان است، نه آنکه 
هر چه یارانــه بدهیم، دوباره از 
وزن چانه نان و کیفیت آن هم 
کاســته شــود و با آزادپز شدن 
برای  بهانه ای  دیگــر  نانوایی ها 
افزایش هزنیه نیروی  فشارهای 
انسانی و حامل های انرژی وجود 

نخواهد داشت.
رئیس اتاق اصناف ایران در 
پاسخ به اینکه برای خانواده های 
پر جمعیت و مناطق آسیب پذیر 
که روزانه تعداد قابل توجه نان 
مصرف می کنند، چه فکری شده، 
گفت: همین مسئله باعث شده تا 
مسئولان عجله ای برای انجام این 
کار نداشته باشند و در جلسات 
مختلف به دنبال برنامه ریزی و 

ارائه راهکار کارشناســی در این 
راستا هســتند که یکی از آنها 
افزایش یارانه قشــر آسیب پذیر 

برای تهیه نان است.
یازدهم  دولت  است  گفتنی 
از آذر ماه ســال گذشته تاکنون 
چندین بار قیمت نان را افزایش 
داده است. یک بار با مصوبه دولت 
قرار شد 30 درصد نان گران شود 
که در برخی شهرســتان ها این 
میزان به 100 درصد رسید. بار 
دیگر به بهانه آزادپز شدن برخی 
نانوایی ها قیمت نان علاوه بر آن 
30 درصد مجدداً افزایش یافت 
و حالا هم زمزمه حذف کل یارانه 
نان و آزادسازی قیمتش در کل 

کشور شنیده می شود.

یارانهنان3ماهدیگرحذفمیشود

در ادامــه جنگ نفتی غرب با ایــران، اداره اطلاعات انرژی 
آمریکا مدعی شــد: قیمت نفت برنت تا 10 سال دیگر تنها به 91 

دلار می رسد.
به گزارش فارس به نقل از رویترز، دولت آمریکا روز سه شنبه پیش بینی 
کرد تولید نفت داخلی کشور بیش از پیش بینی های گذشته افزایش خواهد 
داشت و این مسئله تهدیدی برای رسیدن قیمت نفت به بدترین میزان از 

زمان بحران مالی جهان است.
اداره اطلاعات انرژی آمریکا اعلام کرد: تولید نفت خام آمریکا در سال 
2020 به 10/6 میلیون بشکه در روز می رسد که بیش از پیش بینی های 
قبلی است. پس از آن تولید نفت خام آمریکا کمی متعادل شده و در سال 

2040 به 9/4 میلیون بشکه می رسد.
به رغم قیمت پایین تولید بالای نفت که به ویژه در نفت ساحلی آمریکا 
و اغلب در تولید نفت شل اتفاق می افتد. تولید ساحلی نفت خام آمریکا به 
5/6 میلیون بشکه در سال 2020 برسد که 38 درصد بیش از پیش بینی 
سال گذشته است.همچنین این آژانس تاکید کرده میزان حفاری ها هم 
سرعت بیشتری نسبت به سال گذشته خواهد داشت.پیش از این خبرها 

حاکی از کاهش 53 درصدی دکل های حفاری نفتی در این کشور بود.
اداره اطلاعــات انرژي آمریکا پیش بینی کــرده که تولید نفت برنت 
امســال 56 دلار خواهد بود و تا 10 ســال دیگر یعنی 2025 به 91 دلار 
خواهد رسید، این قیمت براساس ارزش دلار 1393 پیش بینی شده است.
گفتنی است طی یک سال اخیر آمریکایی ها همگام با سعودی ها با هدف 
ضربه به جمهوری اسلامی ایران قیمت جهانی نفت را بیش از 50 درصد 
کاهش دادند و همواره نیز به دنبال جلوگیری از رشد قیمت نفت هستند.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه بانک مرکزی 
نمــره قبولی در عملکردش دریافــت نمی کند، گفت: اخذ نمره 
قبولی زمانی امکان پذیر است که مشکلات سیستم بانکی تا حد 

قابل قبولی حل شود.
ابراهیم نکو در گفت وگو با میزان، با اشاره به نشست مشترک کمیسیون 
اقتصادی مجلس با بانک مرکزی، افزود: در این جلســه برخی از اعضای 
کمیسیون اقتصادی مجلس حضور نداشتند اما در این جلسه صحبتی از 

پشتیبانی یا تعریف و تمجید از بانک مرکزی صورت نگرفته است.
وی در مورد تیتر خبر منتشره از درگاه بانک مرکزی با تیتر »پشتیبانی 
قاطع کمیســیون اقتصادی مجلس از بانک مرکزی«، گفت: شاید چنین 
موردی به صورت شخصی یا درگوشی صورت گرفته باشد اما چنین بحثی 
مبنی بر اینکه کمیسیون اقتصادی مجلس از سیاست های بانک مرکزی و 

عملکردش حمایت و پشتیبانی کند، مطرح نشده است.
نماینده رباط کریم در مجلس ادامه داد: نمایندگان مجلس به راحتی 
از ارگان و نهادی تعریف و تمجید نمی کنند مگر اینکه ارگان مربوطه واقعا 

عملکرد قابل قبولی داشته باشد.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: اینکه 
عملکرد بانک مرکزی تاکنون چگونه بوده است موضوع دیگری است اما 
بحثی مبنی بر عملکرد خوب بانک مرکزی در جلســه کمیسیون مطرح 

نشده است.

در سایه سکوت مسئولان دولت یازدهم و با افت شاخص بورس 
زیان سهامداران بازار سرمایه بیشتر شد.

به گزارش خبرنگار ما، شاخص کل بورس اوراق بهادار تهران در پایان 
معاملات آخرین روز کاری هفته با 386 واحد افت به مرز 67 هزار واحد 

نزدیک  شد.
این کاهش دماسنج بازار سرمایه در حالی صورت گرفت که طی هفته 
جاری نیز تقریبا در اکثر روزهای کاری شاخص روند نزولی شدیدی داشت 

و بیش از 2 هزار واحد سقوط کرد.
سقوط دماسنج بازار سهام به منزله کاهش ارزش دارایی های سهامداران 
و یا به عبارت دیگر به معنای افزایش زیان آنها اســت. یعنی اگر قیمت 
سهامی در دی ماه سال 92 بیش از هزار تومان ارزش داشت الان به 300 

تومان کاهش یافته است.
بنابراین ســهامداران بورس طی یک ســال و نیم اخیر تقریبا به طور 
مداوم با افت قیمت سهامشان مواجه بوده و هر روز فقط شاهد آب شدن 
سرمایه شان که با وعده های حسن روحانی آنها را روانه بورس کرده بودند، 
هستند. بر همین اساس شاخص بورس طی یک سال و نیم اخیر بیش از 

22 هزار واحد افت کرده است.
کارشناسان علت اصلی افت شاخص را رکود شدید اقتصادی، انفعال 
دولت در قبال این رکود و وابســتگی بیش از حد مسئولان اقتصادی به 

نتیجه مذاکرات هسته ای می دانند.

دبیر انجمن تولیدکنندگان سیمان گفت: با توجه به افزایش 
هزینه های تولید سیمان، درخواست افزایش قیمت 17 درصدی 

سیمان را به وزارت صنعت ارائه خواهیم کرد.
عبدالرضا شیخان در گفت وگو با خبرگزاری فارس، اظهار داشت: سال 
گذشته به دلیل تولید مازاد بر نیاز کشور در صنعت سیمان و رکود بازار، 
درخواستی برای افزایش قیمت سیمان مطرح نکردیم اما امسال با توجه 
به رشــد هزینه های تولید از جمله قیمت برق و دستمزد درخواستی را 

برای بازنگری در قیمت به وزارت صنعت ارائه خواهیم کرد.
وی تصریح کرد: در حال تهیه جداول مربوط به این مسئله هستیم و 
اطلاعات را از کارخانه های تولید سیمان دریافت کرده ایم که امیدواریم تا 

دو هفته آینده این درخواست به وزارت صنعت ارائه شود.
وی با بیان اینکه درخواســت تولیدکنندگان ســیمان، این است که 
قیمت ســیمان به طور متوسط حدود 17 درصد افزایش یابد، گفت: در 
سال گذشــته با وجود توقف رشد نرخ تورم، با تورم 15درصدی و رکود 
روبرو بودیم که این مسئله، هزینه تولید سیمان را افزایش داده و به همین 

دلیل درخواست بازنگری در قیمت سیمان را داریم.
دبیر انجمن تولیدکنندگان سیمان در ادامه با اشاره به تولید 66 میلیون 
و 400 هزار تن سیمان طی 12 ماهه سال 93، گفت: در این مدت تولید 

کلینکر به 70 میلیون تن رسید.
وی ادامه داد: در ســال گذشــته 12 میلیون و 700 هزار تن سیمان 
صــادر کردیم و میزان صادرات کلینکر نیز به 6 میلیون و 200 هزار تن 
رســید که در مجموع، صادرات سیمان و کلینکر در مقایسه با سال 92 

حدود 0/6 درصد رشد داشته است.
به گفته وی، تولید سیمان در سال گذشته نسبت به سال 92 معادل 

5 درصد کاهش داشته است.
شــیخان همچنین با اشاره به توقف تولید سیمان در سال گذشته به 
منظور عرضه مازاد کلینکر و ســیمان موجــود در کارخانه ها، گفت: این 
اقدام باعث شــد تا مازاد ســیمان موجود در کارخانه ها 3 تا 3/5 میلیون 

تن کاهش یابد.
بــه گفته وی،در حال حاضر 5/5 تا 6 میلیــون تن مازاد کلینکر در 
کارخانه ها وجود دارد که این رقم در مدت مشــابه سال قبل حدود 4 تا 

4/5 میلیون تن بوده است.
وی در پاســخ به این ســؤال که آیا یارانه مربوط به صرفه جویی در 
مصرف انرژی از محل توقف تولید سیمان، از سوی وزارت نفت به صنعت 
سیمان پرداخت شــده نیز گفت: در حال مذاکره و بررسی در این مورد 
هســتیم که امیدواریم از آخر فروردین ماه در قبوض انرژی کارخانه های 

سیمان لحاظ شود.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:

بانک مرکزی نمره قبولی نمی گیرد

دبیر انجمن سیمان:
درخواست افزایش 17 درصدی قیمت سیمان 

به دولت ارائه می شود

مشاور وزیر تعاون:
یک ریال از بودجه تعاون 
تخصیص داده نشده است

نماینده مردم تهران در مجلس بیان کرد
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مرکز آمار:

پارسال قیمت زمین 6/9 درصد 
گران تر شد

در ادامه جنگ نفتی با ایران
آمریکا: قیمت نفت برنت

تا 10 سال دیگر تنها به 91 دلار می رسد

در سایه سکوت دولتی ها و با افت شاخص
زیان سهامداران بورس

 بیشتر شد

وزیرراهوشهرسازی:40درصدجادههایکشوروضعیتخوبیندارند
وزیــر راه و شهرســازی 
اعتراف کــرد: 20 تا 40 درصد 
ایران  جاده هــای شــریانی 

وضعیت مناسبی ندارند.
بــه گــزارش ایســنا، عباس 
آخوندی، درباره بحث مهندســی 
جاده های کشور و وضعیت ایمنی 
راه ها گفت: در این باره مطالعاتی 
صورت گرفته و همه دستگاه ها کار 
خود را انجام می دهند. طراحی های 
مختلفی بــرای ایمنی جاده ها در 
دست اجراســت، ولی نکته مهم 
این اســت که باید فرهنگ ایمنی 
به عنوان کلیدی ترین عنصر برای 
کاهش تصادفــات در مردم ایجاد 

شود.
آخوندی وضعیت سرمایه گذاری 
جاده های کشــور در دهه گذشته 

را نامناســب ارزیابــی و اعتــراف 
کــرد: بیش از 20 تــا 40 درصد 
جاده های شــریانی ایران وضعیت 
مناســبی ندارند. اگر بخواهیم کار 
استانداردسازی جاده ها را به صورت 
کامل انجــام دهیم نیاز به هزاران 
میلیارد تومــان اعتبار داریم که با 
منابع محدود فعلی میســر نیست 
ولی بــا این همه میــزان روکش 
جاده ها در ســال گذشته بیش از 

100 درصد افزایش داشت.
وی در پاسخ به سؤالی درباره 
آزاد راه تهران- شمال گفت: از چند 
مــاه قبل از عید، تردد در قطعه 4 
این آزاد راه به دلیل اینکه نا ایمن 
افتتاح شده بود متوقف شد و برنامه 
ایمن سازی قطعه چهارم در دستور 
کار قرار گرفت. البته برای ایام عید 

گذر موقتــی راه اندازی کردیم وتا 
آخر خرداد قطعه چهارم به صورت 
ایمن در اختیار مردم قرار می گیرد.

وی همچنین درباره برنامه های 
وزارت راه و شهرســازی در سال 
94 یادآور شــد: اولویت اصلی این 

سیستم های  راه اندازی  وزارتخانه، 
حمل و نقل هوشمند )ITS( است 
که باید گســترش یابد همچنین 
سامانه www.141.ir نیز از طریق 
این سیســتم می توانــد مدیریت 

جاده ها را بسیار بهبود ببخشد. 

آخوندی با یادآوری اینکه در 
ابتدای ســال قرارداد بسیار خوبی 
منعقد شد و در هر 20 کیلومتر از 
راه های اصلی کشور یک دوربین 
نصب می شــود، اظهار امیدواری 
کرد: بیــش از 75 درصد ترافیک 
جاده ای در جاده های اصلی کشور 
اســت که با اجرایی شــدن این 
سیستم بار سنگین ترافیکی کشور 

کاهش یابد.
وی با بیان اینکه این اقدامات 
از ابتدای فروردین آغاز شده ادامه 
داد: نکته بعدی بهسازی و روکش 
آســفالت ها و برطرف کردن خطر 
از نقاط حادثه خیز اســت که در 
سال گذشــته حدود 10 میلیون 
تن آسفالت کشی و ترمیم شده و 
امیدواریم این رقم امسال به بالای 

15 میلیون تن برســد و بسیاری 
از جاده های کشــور را در وضعیت 

بهتری قرار دهیم.
آخونــدی گفت: مبنای کار ما 
این اســت که تمام اطلاعات را در 
اختیار مــردم قرار دهیم همانطور 
که این اطلاعات در اختیار پلیس 

و هلال احمر قرار می گیرد.
وی با بیان اینکــه با این کار 
تخلفات مردم کاهش پیدا می کند 
و ایمنی افزایش می یابد یادآور شد: 
مبنای افزایش ایمنی، مشــارکت 
دادن مردم در اطلاعات است چرا 
که هیچ مدیر دولتی نمی تواند 20 
میلیون راننده را هدایت کند. در 
واقع هر چه اطلاعات بیشتری در 
اختیار رانندگان قرار گیرد سوانح 

کاهش و ایمنی افزایش می یابد.

معاون وزیر سابق تجارت:

هماکنونهرجومرجدرتنظیمبازاربهوجودآمدهاست

یک عضو شورای رقابت اظهار 
سال  در  خودروســازان  داشت: 
گذشته با حمایت دولت قیمت ها 

را گران کردند.
محمدعلی مــددی در گفتگو با 
»نســیم« با انتقاد از افزایش بی رویه 
قیمــت خــودرو توســط برخــی از 
شرکتهای خودروســازی اظهار کرد: 
متأســفانه سال گذشــته که شورای 
رقابت مکانیزم قیمت گذاری خودرو را 
اعلام کرد، بعضی از خودروسازان از آن 

تمکین نکردند.
وی خاطرنشــان کــرد: در درون 
دولــت یــا در وزارت صنعت، معدن 

و تجــارت عــده ای بودنــد، کــه از 
خودروسازان متخلف حمایت می کردند 
و بــا مصاحبه های غیر کارشناســی 
به بــازار تشــنج وارد می کردند.عضو 
کمیســیون صنایع و معدن مجلس 
بــر همین اســاس گفــت: بنابراین 
خودروسازان ســال گذشته به دلیل 
همین حمایت ها، اعلام کردند که ما 
قیمت گذاری شورای رقابت راعادلانه 

نمی دانیم.
وضعیت  خصــوص  در  مــددی 
قیمت گذاری خودرو در سال 94 بیان 
کرد: امســال شــورای رقابت مصمم 
اســت که مکانیزم قیمت گــذاری را 

اعلام کند و خودروســازان قول دادند 
که تمکین کنند.

تخلفــات  بــه  اشــاره  بــا  وی 
خودروســازان در افزایــش قیمــت 
اخیر بیان کرد: رئیس شــورای رقابت 
اعلام کرده که خودروسازان به دلیل 
مالیات برارزش افزوده تنها یک درصد 
می توانند به قیمت هــای خود اضافه 
کنند و بیش از این مقدار تخلف است.
عضو ناظر شــورای رقابت عنوان 
کرد: مردم انتظــار دارند که با توجه 
به تسهیلی که در مذاکرات هسته ای 
ایران و گروه1+5 اتفاق افتاده اســت 
باشیم.مددی  نداشته  قیمتی  افزایش 

ادامه داد: این انتظار منطقی است، اما 
قرار است در جلسه امروز شورای رقابت 
در این زمینه تصمیم گیری شود، تا با 
اعلام نتیجه نهایی، تکلیف مردم هم 

روشن شود.
وی با انتقاد از عدم نظارت نهادهای 
نظارتی بر افزایش قیمت خودروسازان 
گفت: خودروســازان به مصوبات سال 
گذشته شورای رقابت عمل نکردند و 
نهادهای نظارتی هم نظارتی روی این 
مســئله انجام ندادند.عضو کمیسیون 
صنایع مجلس یادآور شد: اگر امسال 
هم برخوردی با خودروسازان متخلف 
انجام نشود، آنها روال غیر قانونی خود 

را ادامه خواهند داد. مددی با اشــاره 
به جایگاه شورای رقابت تصریح کرد: 
شــورای رقابت جایــگاه قانونی و فرا 
قــوه ای خود را تثبیت کرده اســت و 
مطمئناً از روزی که قیمت های جدید 
از ســوی شــورای رقابت اعلام شود 
نهادهای نظارتــی اجازه بی قانونی به 

خودروسازان را نخواهند داد.
از  برخــی  از  انتقــاد  بــا  وی 
موضع گیری های مسئولان دولتی در 
خصوص شــورای رقابــت بیان کرد: 
بعضی از دولتمردان جایگاه شــورای 
رقابت را نمی دانند و موضع گیری های 
غلطی بر علیه شورای رقابت می گیرند، 

در حالی که وظیفه ذاتی این شــورا، 
خارج کــردن انحصار و رقابتی کردن 

است.
عضو شــورای رقابت خاطرنشان 
کــرد: اگر آنها قبــول کنند که تولید 
خودرو در کشــور ما انحصاری است 
و بخــش اعظــم آن در اختیار گروه 
خاصی قرار دارد نباید، دخالت کنند 
و مصاحبه های غیر کارشناسی انجام 
دهند تا مردم در مقابل خودروسازان 
قرار بگیرنــد. مددی در پایــان ابراز 
امیدواری کرد: امیدواریم در سال 94 
قبال  در  دولتمــردان  بداخلاقی های 

شورای رقابت کاهش پیدا کند.

عضو شورای رقابت:

خودروسازان با حمایت دولت
 قیمت ها را گران کردند


